
Z A P I S N I K 

 

sa 15. sjednice Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije Skupštine Crne 

Gore, održane 16. jula 2014. godine. 

 

 Sjednica Komisije je počela u 9 sati i 15 minuta. 

 Sjednici su prisustvovali članovi Komisije: Janko Vučinić (predsjednik Komisije), 

Branko Čavor (zamjenik predsjednika), Zoran Jelić, Željko Aprcović, Mladen Bojanić i 

Veljko Vasiljević. 

 Sjednici Komisije je predsjedavao Janko Vučinić, predsjednik Komisije.  

 Sjednici je prisustvovao poslanik Obrad Gojković u svojstvu predstavnika 

predlagača Predloga zaključaka. 

Sjednici su prisustvovali stručni konsultant u Komisiji Radoš Zečević i savjetnik 

za ekonomska pitanja u Komisiji Marko Popović. 

Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

1. Predlog zaključaka povodom razmatranja Godišnjeg izvještaja o radu 

Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije za 2013. godinu, 

koji su podnijeli poslanici Obrad Gojković i Aleksandar Damjanović. 

 

 

Predsjednik Komisije Janko Vučinić  pojasnio je da se zaključci odnose na 

predstojeću privatizaciju Jadranskog brodogradilišta AD Bijela i da je Skupštini 

predloženo da donese sljedeće zaključake: 

 

1. Skupština Crne Gore preporučuje Savjetu za privatizaciju i kapitalne projekte da 

u proces privatizacije Jadranskog brodogradilišta AD Bijela i pregovore sa 

zainteresovanim investitorima uključi Sindikalnu organizaciju Jadranskog 

brodogradilišta Bijela. 



2. Skupština Crne Gore preporučuje Savjetu za privatizaciju i kapitalne projekte da 

u sastav tenderske komisije koja će se baviti planiranjem prodaje imovine firme 

uključi i Sindikalnu organizaciju Jadranskog brodogradilišta Bijela.  

Predsjednik Komisije Janko Vučinić je, nakon utvrđivanja dnevnog reda, otvorio 

raspravu i dao riječ predstavniku predlagača Obradu Gojkoviću.  

Obrad Gojković, predstavnik predlagača  akta, pojasnio je da u Herceg Novom 

postoji lokalna komisija, slična skupštinskoj Komisiji za privatizaciju  koja se bavi 

praćenjem procesa privatizacije i da imaju saradnju sa preduzećima koja su u procesu 

privatizacije, da su imali saradnju i sa brodogradilištem Bijela. Predstavnici sindikata 

obratili su se molbom da se Sindikalna organizacija uključi u proces privatizacije 

Brodogradilišta.   

Mladen Bojanić, član Komisije, je predložio da se bez rasprave usvoje zaključci i 

sugerisao SNP-u da imenuju poslanika iz njihovog Kluba koji će biti izabran za člana 

Komisije, s obzirom da Komisija nakon ostavke Dragoslava Šćekića nekoliko mjeseci 

radi u okrnjenom sastavu. 

Zamjenik predsjednika Komisije Branko Čavor je naglasio da treba voditi računa o 

načinu rada Komisije i o onome koja su njena ovlašćenja i da bi usvajanje ovih 

zaključaka bio presedan, jer Komisija za praćenje i kontrolu postupka privatizacije nije 

razmatrala privatizaciju brodogradilišta Bijela. Zamjenik predsjednika Komisije je 

predložio da Komisija u ovoj godini planira praćenje ove privatizacije i da povodom 

toga donese odgovarajuće  zaključke. 

Zoran Jelić, član Komisije, saglasio se sa diskusijom zamjenika predsjednika 

Komisije Brankom Čavorom. Zatim je istakao da su u sastav Savjeta za privatizaciju već 

uključeni predstavnici oba sindikata, Unije slobodnih sindikata Crne Gore i Saveza 

samostalnih sindikata Crne Gore, konstatujući da na taj način i Sindikat Bijele ima svog 

predstavnika u Savjetu za privatizaciju. Kazao je da je, osim toga što Komisija nije 

raspravljala o ovoj privatizaciji, nejasno koja bi to sindikalna organizacija trebalo da se 

uključi u proces privatizacije brodogradilišta Bijela, da li je neki treći sindikat u pitanju. 

Predsjednik Komisije Janko Vučinić se saglasio sa stavom zamjenika predsjednika 

Brankom Čavorom da se radi o presedanu, ali u pozitivnom smislu, jer sve privatizacije 

su prošle tako što su radnici izvukli “deblji kraj”, da su obično završili sa gubitkom 

radnih mjesta, da su preduzeća uglavnom propala. On je istakao važnost prisustva 

predstavnika sindikalnih organizacija peduzeća koja se privatizuju, jer bi se njihovim 



uključivanjem doprinijelo da privatizacije budu kontrolisane od strane predstavnika 

radnika i naglasio da su zaključci za njega u potpunosti prihvatljivi i da ih podržava.  

Obrad Gojković, predstavnik predlagača akta, je pojasnio da je ovakav predlog 

upravo sad upućen Skupštini, zato što je proces privatizacije u toku i dodao da  

Skupština do sada nije imala nikakvu značajnu ulogu u procesu privatizacije. On je 

napomenuo da se u ovom slučaju ne radi samo o nezadovoljstvu radnika i naglasio da 

je Brodogradilište opstalo samo zahvaljujući vrhunskim stručnjacima, gdje radnici žele 

da budu konstruktivni, zaključujući da politika ne treba da nadvlada struku. Naveo je 

da je član Savjeta za privatizaciju ispred Unije slobodnih sindikata Crne Gore gdin Srđa 

Keković, te da mu nije poznato da je uključen i predstavnik drugog sindikata, a da se u 

konkretnom slučaju radi o Savezu samostalnih sindikata Crne Gore. 

Veljko Vasiljević, član Komisije, saglasio se sa izlaganjem poslanika Obrada 

Gojkovića, ističući da nema razloga zbog kojeg predstavnici radnika ne bi učestvovali i 

bili uključeni u proces privatizacije brodogradilišta Bijela. Smatra da je logično da 

Komisija podrži ove zaključke, jer Komisija treba da djeluje preventivno, i da treba 

uključiti sve subjekte kako bi se ova privatizacija što bolje završila. 

Zamjenik predsjednika Komisije Branko Čavor je ostao pri stavu da treba zakazati 

sjednicu Komisije povodom privatizacije brodogradilišta Bijela i na osnovu toga donijeti 

zaključke. 

Predsjednik Komisije Janko Vučinić  je kazao da niko bolju kontrolu privatizacije ne 

može sprovesti od radnika koji su radni vijek proveli u Brodogradilištu i da zaključke 

treba prihvatiti, ili kao sastavni dio  Godišnjeg izvještaja, ili da se usvoje kao posebni 

zaključci.  

Obrad Gojković je naglasio da tender za prodaju Brodogradilišta nije uspio i da su 

pregovori u toku, međutim, radnici ne učestvuju u tim pregovorima niti imaju 

informacije šta se dešava sa tim pregovorima. Gojković je ponovio da struka treba da 

bude iznad politike jer u Brodogadilištu rade vrhunski stručnjaci.  On je napomenuo da 

je Brodogradilište firma koja nikada nije bila na teretu države i da Skupština treba da 

usvoji ove zaključke. Vlada snosi odogovornost za sve dosadašnje pivatizacije pa ce 

snositi odgovornost i za ovu privatizacije. Skupština je pokazala da ima želju da 

preventivno djeluje i da pomogne . Gojković je na samom kraju istakao da se ovdje ne 

radi o socijalnom problemu, već da predstavnici Sindikata vrlo korektno i 

konstruktivno djeluju.  



Po završenoj raspravi predsjednik Komisije Janko Vučinić je pozvao članove  

Komisije da se izjasne o Predlogu zaključaka povodom rasprave o Izvještaju o radu 

Komisije za 2013 godinu.  

Sa tri glasa za i tri uzdržana Predlog zaključaka povodom razmatranja Godišnjeg 

izvještaja o radu Komisije za praćenje i kontrolu postupka privatizacije za 2013. godinu 

nije dobio potrebnu većinu.  

Za izvjestioca Komisije na sjednici Skupštine određen je poslanik Mladen Bojanić, 

član Komisije.  

Zatim je predsjednik Komisije  stavio na usvajanje  Zapisnik sa 14. sjednice Komisije 

koji je jednoglasno usvojen.  

Sjednica je završena u 9 sati i 40 minuta.  

 

SEKRETAR KOMISIJE                                                        PREDSJEDNIK KOMISIJE                                                                                                                                                                                                  

 Eliza Šećerović     Janko Vučinić 


